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Schriftelijke vragen  
 

(inwinnen van informatie) 
 
 

Artikel 35 Reglement van Orde 
 

1. Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd. De vragen kunnen van een toelichting worden voorzien. Bij de vragen wordt aangegeven, of 
schriftelijke of mondelinge beantwoording wordt verlangd. Vragen die niet voldoen aan het hiervoor gestelde worden per omgaande aan de indiener 
teruggestuurd. 

2. De vragen worden bij de griffier ingediend. Deze draagt er zorg voor dat de vragen zo spoedig mogelijk ter kennis van de overige leden van de raad en het 
college of de burgemeester worden gebracht. 

3. Schriftelijke beantwoording vindt zo spoedig mogelijk plaats, in ieder geval binnen dertig dagen nadat de vragen zijn binnengekomen. Mondelinge 
beantwoording vindt plaats in de eerstvolgende raadsvergadering. Indien beantwoording niet binnen deze termijnen kan plaatsvinden, stelt het 
verantwoordelijk lid van het college of de burgemeester de vragensteller hiervan gemotiveerd in kennis, waarbij de termijn aangegeven wordt waarbinnen 
beantwoording zal plaatsvinden. Dit bericht wordt behandeld als een antwoord. 

4. De antwoorden van het college of de burgemeester worden door tussenkomst van de griffier aan de leden van de raad toegezonden. 

5. De vragensteller kan, bij schriftelijke beantwoording in de eerstvolgende raadsvergadering en bij mondelinge beantwoording in dezelfde raadsvergadering, 
na de behandeling van de op de agenda voorkomende onderwerpen nadere inlichtingen vragen omtrent het door de burgemeester of door het college 
gegeven antwoord, tenzij de raad anders beslist. 

 

 

Vergadering:  N.v.t. 
  
Onderwerp: Vragen betreffende: Nieuwsbericht via Zembla over het aantreffen van giftige 

stoffen (PFAS, PHOA, GEN X, etc) in het oppervlakte water rondom en in 
Alblasserdam en in het bijzonder het Lammetjes wiel..  

  
Datum indiening: 29-06-2023  
  

 
Aan de voorzitter van de gemeenteraad. 
 
 
Het college wordt verzocht de volgende vragen te beantwoorden. 
 
Inleiding 
 
Op donderdag morgen 29- juni 2023 werden wij geconfronteerd met het volgende nieuws item: 
 
“Water in (zwem)plassen en sloten in verre omtrek Chemours-fabriek zwaar vervuild met giftig 
PFAS” 
Water in sloten, zwem- en natuurplassen in een omtrek van zeker 15 kilometer rondom de 
Chemours-fabriek (vroeger Dupont) in Dordrecht is zeer ernstig verontreinigd met giftige PFAS. In 
het hele gebied liggen de PFAS-concentraties ver boven de norm die het RIVM veilig acht. Dat 
blijkt uit metingen van het oppervlaktewater door Waterschap Rivierenland die Zembla in bezit 
heeft. PFAS-expert en milieuchemicus Chiel Jonker van de Universiteit Utrecht analyseerde de 
metingen voor Zembla: “Het gaat om concentraties PFOA en GenX die ik nog nooit eerder heb 
gezien in oppervlaktewater.” 
 
Alle berichten gaven als bron Zembla die deze feiten hebben gekregen uit verslag van de 
metingen van het oppervlaktewater door het Waterschap Rivierenlanden.  
 
De resultaten, met bijzonderheid het Lammetjeswiel in Alblasserdam waren zeer schokkend en 
van een ongekende hoogte aan graad vergiftiging aanwezig in het water aldaar.  
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Vragen  
 
1. Metingen door het waterschap Rivierenlanden (hierna te noemen “het waterschap”) 

1.1. Waarom vernemen wij de resultaten van de metingen van oppervlakte water via de pers? 
1.2. Heeft het waterschap de plicht om de resultaten van hun metingen te melden aan de 

gemeenten waar de meeting is verricht, zeker als blijkt dat de meeting bijzonder hoog is.  
Zo Nee: 

1.2.1. Kunnen deze niet door de gemeente periodiek worden opgevraagd? 
1.2.2. Is er wel een plicht deze te melden aan de omgevingsdienst? (OZHZ) 
1.2.3. Is er een regel / wettelijke verplichting resultaten met een verontrustend karakter wel 

te melden?  
Zo Ja: 

1.2.4.  Is de gemeente Alblasserdam in het bezit van de meeting waarvan in het artikel 
melding wordt gemaakt. Graag bij de beantwoording voegen. 

1.2.5. Waarom is deze niet eerder met de raad gedeeld?,  
1.2.6. Zijn er meerdere metingen van het waterschap bij de gemeente bekend? Hoe zijn 

hier de resultaten van? Metingen  van de laatste 3 jaar graag bij de beantwoording 
voegen.  

1.2.7. Geven de metingen voldoende aanknopingspunten om te bepalen wie de vervuiling 
heeft veroorzaakt?  

2. Rol omgevingsdienst OZHZ bij het controleren van het oppervlaktewater en andere 
milieuvervuiling 
2.1. Welke milieuvervuiling, (Chemische verbindingen, geluid, licht, straling etc) worden door 

de OZHZ gemeten en aan de gemeente met regelmaat gerapporteerd?  
2.2. Zit het oppervlaktewater in hun pakket aan taak deze te meten en te rapporteren? 

2.2.1.  Zo Nee: voor wie is deze taak nog meer dan alleen het waterschap? 
2.2.2. Zo Ja: Wat zijn de resultaten van de afgelopen 3 jaar? Bijvoegen bij de 

beantwoording 
3. Rol van de gemeente.  

3.1. Wat worden de actie om de veiligheid en gezondheid van de Alblasserdammers te 
waarborgen? 

3.2. Worden in de maatregelen alle gevaren mee genomen, zoals: Voedselveiligheid van de 
veebedrijven, landbouw en (volks) tuinen, veiligheid voor recreanten op en in het water, 
veiligheid van recreëren in de diverse gebieden, kades en wielen?   

3.3. Zijn er evenementen die nu niet door kunnen gaan. Denk aan de activiteiten rond 
braderieën en andere evenementen 

3.4. Wat zijn de acties die de gemeente Alblasserdam nu en verder in het jaar gaat 
ondernemen om het zwemwater te monitoren, 

3.5. Wat zijn de acties om de vervuiler van de aangetroffen vergiftiging van ons oppervlakte 
water verantwoordelijk te stellen voor de kosten die deze vervuiling zal veroorzaken op 
het niveau van het ambtelijk regelen, de bijeenkomsten organiseren, eventueel plaatsen 
van waarschuwingsborden, het nemen van meer metingen etc 

3.6. Bent u bereid om nog voor het zomer reces een BIO te organiseren over dit onderwerp, 
hierbij het Waterschap en OZHZ op het hoogste niveau uit te nodigen.  

 

Gevraagd wordt de vragen conform procedure schriftelijk te beantwoorden. Graag dit 

in een versnelde procedure uit te voeren, stellen voor binnen 1 week, waarvan 

antwoorden die langer nodig hebben binnen het gestelde termijn.    

 

 

 

Ondertekening en naam: 

 
 

Wim van Krimpen,  PvdA  
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